
PROJEKT 

Protokół nr XXVIII/2017 

z przebiegu XXVIII Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie 

odbytej w dniu 25 października 2017 r. 
 

 

Ad. 1 Otwarcie XXVIII Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Dunajska o godzinie 10:00 otworzyła 

XXVIII Sesję Rady Gminy w Trzebiechowie. Przywitała radnych, Wójta Gminy 

Izabellę Staszak, pracowników samorządowych, sołtysów, kierowników jednostek, 

kierownika Posterunku Policji w Trzebiechowie Pana Leszka Kurylczyka. 

Pani Przewodnicząca stwierdziła obecność 14 radnych Rady Gminy w Trzebiechowie.  

 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie XXVIII Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Informacja Wójta Gminy Trzebiechów dotycząca analizy danych zawartych                         

w oświadczeniach majątkowych kierowników jednostek oraz pracowników.  

6. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy dotyczącej analizy danych zawartych                  

w oświadczeniach majątkowych radnych gminy Trzebiechów.  

7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Trzebiechów za I półrocze 

2017 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na rok 2018.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Trzebiechów na lata 2017-2028.  



10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości zabudowanej.  

14. Wnioski i interpelacje radnych. 

15.  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

16.  Wolne wnioski i zapytania.   

17.  Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy. 

18.  Przyjęcie protokołu z XXVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

19.  Przyjęcie protokołu z XXVII uroczystej Sesji Rady Gminy odbytej 7 

października br. w Niemczech.  

20.  Sprawy różne. 

21.  Zamknięcie XXVIII Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

 

Ad. 3 Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podjętych w 

okresie międzysesyjnym. 

1. 02.09. brałam udział w uroczystości przekazania nowego samochodu 

strażackiego. 

2. 04.09. uczestniczyłam w rozpoczęciu roku szkolnego Zespołu 

Edukacyjnego w Trzebiechowie. 

3. 05.09. Komisja Rewizyjna swoje spotkanie odbyła w miejscowości 

Głuchów, tematem spotkania był remont remizy strażackiej w Głuchowie. 

4. 22.09  w miejscowości Ostrzyce gmina Trzebiechów odbyła się uroczystość 

oddania do użytku przebudowanej drogi powiatowej nr 1192F.  

5. 29.09 odbyła się sesja nadzwyczajna. 

6. 30 września odbył się jubileusz XX-lecia współpracy pomiędzy Gminami 

Trzebiechów i Schenkendöbern.  

7. 7.10 wzięliśmy udział w obchodach XX-współpracy Gmin w gminie 

Schenkendöbern w miejscowości Krayne w Niemczech. 



8. 23.10. brałam udział w posiedzeniu wszystkich Komisji. 

9. 06.10 odbyła się Jubileuszową uroczystość pożycia małżeńskiego  6-ciu par                      

z naszej Gminy.  

Ad. 4 Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

1. 2 września dokonaliśmy uroczystego przyjęcia i przekazania samochodu 

pożarniczego dla OSP w Trzebiechowie 

2.  4 września uczestniczyłam w uroczystym otwarciu roku szkolnego. 

3.  Od 4 września do 8 września razem z pracownikami Urzędu, Prezesem 

Sp. ZGK wzięliśmy udział w zebraniach wiejskich. Zebrania dotyczyły 

funduszu sołeckiego na 2018 r. 

4. 9 września nasi seniorzy ze Swarzynic udali się z rewizytą do 

Lubbinchen partnerska Gmina Schenkendobern. 

5. Wzięłam udział razem z p. B. Cybulski w warsztatach z zakresu 

planowania przestrzennego w Zakopanem w dniach od 11 września do 

13 września 2017 r. 

6. 16 września miałam zaszczyt uczestniczyć w Jubileuszu 70-lecia Koła 

Łowieckiego „Piast” w Sulechowie, które odbyło się w Radowicach. 

7. 22września uczestniczyliśmy w oddaniu do użytku przebudowanej drogi 

powiatowej w Ostrzycach.  

8. 25 września odbyło się spotkanie z Prezesem PKS Zielona Góra . 

9. 27 września Komendant Komisariatu w Sulechowie podziękował za 

wzorową współpracę pomiędzy Gminą a Komisariatem. 

10. 29 września odbyła się Sesja nadzwyczajna (na której m.in. uchwalono 

zmiany w stypendiach szkolnych, zmiany w uchwale budżetowej). 

Następnie odbyły się warsztaty dotyczące partycypacji mieszkańców w 

zakresie planowania przestrzennego. W tym samym dniu rozmawiałam z 

Dyrektorem Lubuskiego Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia w 

sprawie niedofinansowania naszej rehabilitacji. Pisma w tej sprawie 

znajduje się na stronie Gminy. Ustaliłam z Dyrektorem, że do końca 

października, zostanie podjęta decyzja przez Dyrektora Funduszu. Ja 

jestem umówiona na rozmowę z Wojewodą Lubuskim na 6 listopada 

m.in. w sprawie rehabilitacji. 

11. 30 września obchodziliśmy 20-lecie współpracy Gmin Trzebiechów                                   

i Schenkendobern w Trzebiechowie. 

12. 2 października odbyłam spotkaniem z Prezesem EVE Międzyrzecz. 

13. 3 października odbyło się w Babimoście szkolenie z zakresu zarządzania 

kryzysowego. 

14. 5 października oddaliśmy do użytku 683 m drogi dojazdowej do pól                                             



w Radowicach na kwotę 203 552,09 zł. 

15. 7 października nasi przyjaciele z Schenkendobern przepięknie nas 

ugościli w Krayne z okazji 20-lecia współpracy. 

16. 9 października po południu do 11 października uczestniczyłam w 

Zrzeszeniu Wójtów, Burmistrzów Województwa Lubuskiego. 

17. 12 października uczestniczyłam w Dniu Edukacji w naszej Szkole 

Podstawowej. 

18. 14 października uczestniczyłam w Lubuskim Kongresie Kobiet, gdzie 

zostałam uhonorowana Odznaka „Za zasługi dla województwa 

lubuskiego”. 

19. 16 października wspólnie z Panią Skarbnik podpisałyśmy umowę na 

dofinansowanie zadania „Budowa placu rekreacyjnego w miejscowości 

Swarzynice, rozbudowa placu rekreacyjnego w miejscowości Radowice 

oraz uzupełnienie infrastruktury punktu informacji turystycznej w 

miejscowości Trzebiechów”. W tym samym dniu byliśmy z p. Skarbnik i 

Zastępcą na indywidualnych konsultacjach związanych z 

przygotowaniem budżetu na 2018 w Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

w Zielonej Górze. 

20. 19 października uczestniczyłam w posiedzeniu Sesji Rady Powiatu 

Zielonogórskiego. 

21. 20 października w Jednostce Ratowniczo-Gaśniczej nr 2 PSP w Zielonej 

Górze wspólnie z wszystkimi włodarzami Gmin Powiatu 

Zielonogórskiego, Starostą Zielonogórskim i Komendantem miejskiej 

straży pożarnej w Zielonej Górze podpisaliśmy porozumienie w sprawie 

utworzenia wspólnego magazynu na potrzeby zarządzania kryzysowego 

np. takiego jak Orkan Ksawery, wichury, gradobicia. Zakupiono 

elektryczne pompy, plandeki, kotwy, urządzenia do wbijania gwoździ. 

Wartość 7400 zł. Po wspólnym podpisaniu porozumienia odbyło się 

posiedzenie w zakresie zarządzania kryzysowego. 

22. W okresie międzysesyjnym udało się nam pozyskać 2 441 552 zł 

dofinansowania z PROW na przydomowe oczyszczalnie i samochód 

asenizacyjny, 50 200 zł na wykonanie programu rewitalizacji Gminy ( 

jest to informacja niezbędna przy ubieganiu się o środki zewnętrzne), 

100 000 zł na realizacje projektu z PROW plac Swarzynice, Radowice i 

Trzebiechów. 

 

 

 

 

 

 



Ad. 5 Informacja Wójta Gminy Trzebiechów dotycząca analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych kierowników jednostek oraz 

pracowników.  

 Głos zabrała Pani Wójt mówiąc, że oświadczenia majątkowe kierowników 

jednostek i pracowników zostały przesłane do Urzędu Skarbowego w terminie 

natomiast oświadczenie Wójta Gminy zostało wysłane do Wojewody Lubuskiego.                         

W odpowiedzi Urzędu Skarbowego przyszła wiadomość, że nie ma zastrzeżeń do 

oświadczeń. Pani Wójt zwróciła uwagę zebranym, że od nowego roku będzie nowy 

druk oświadczenia majątkowego, bardziej szczegółowy.  

  

Ad. 6 Informacja Przewodniczącej Rady Gminy dotyczącej analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych radnych gminy Trzebiechów.  

 Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy, przekazując informację o złożonych 

oświadczeniach majątkowych przez radnych Gminy Trzebiechów, które zostały 

przesłane w terminie do Urzędu Skarbowego.  

 

Ad. 7 Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Trzebiechów za I 

półrocze 2017 r.  

Głos w sprawie zabrała Pani Ewa Kulik, Skarbnik Gminy, która zapoznała 

zgromadzonych z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej. Głos zabrał 

radny Pan Rafał Ćwiertniewicz, który zwrócił uwagę na przedsięwzięcia jakie były 

realizowane w I półroczu 2017 r. oraz wspomniał o tych, które miały miejsce                                                                   

w II półroczu tego roku. Zbudowanych zostało wiele dróg, dużym przedsięwzięciem 

był zakup wozu strażackiego. Radny Ćwiertniewicz powiedział, że jedynie czego 

można sobie życzyć to dalszych działań w tym kierunku.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała zebranych o pięciominutowej przerwie.  

 

 

 



Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie              

w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na rok 2018.  

Głos zabrał Pan mecenas Sławomir Kwietniowski, przedstawiając 

zgromadzonym rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Wójt Gminy zapytała 

Mecenasa czy stawki obowiązują od 1 stycznia 2018, ponieważ był zarzut, że nie. Pan 

Mecenas odpowiedział, ze w przypadku niepodjęcia uchwały taryfy wchodzą 70 dni 

od daty złożenia wniosku przed Przedsiębiorstwo, więc od 1 stycznia 2018 r. Głos 

zabrał prezes Spółki, Pan Krzysztof Zakrzewski.  Powiedział on, że kalkulacja robiona 

jest na podstawie przychodów i kosztów, które ponosi spółka. Spółka dołożyła 5% 

marży. Podyktowane to jest inwestycjami, jakie spółka ma w planach zrealizować. 

Głos zabrał radny, Pan Paweł Dąbrowski, który zapytał na czym polega 

opomiarowanie stacji uzdatniania wody oraz jak często powinno się prowadzić 

opomiarowanie. Prezes odpowiedział, że musi być zamontowany przepływomierz, 

który mierzy jaka ilość wody została pobrana z ujęcia. Powiedział, ze wodomierze 

mają legalizację na pięć lat, po tym czasie należy go wymienić. Radny Dąbrowski 

zapytał czy pompa głębinowa musi być co rok wymieniana, ponieważ rok temu 

również był zapis o wymianie pompy na nową. Prezes Spółki powiedział, ze wszystkie 

spawy, na które zwrócił uwagę radny są związane z bieżącą eksploatacją urządzeń. 

Urządzenia, które znajdują się na stacji są z lat 80/90-tych, dlatego trudno jest 

utrzymać je w odpowiednim stanie technicznym, aby mogło to prawidłowo 

funkcjonować. Pan Prezes przyniósł radnym zestawienie taryf, jakie są                                         

w poszczególnych gminach, gdzie widać, że my nie odbiegamy od nich cenowo. Głos 

zabrał radny Daniel Wiktorowicz, który powiedział że rada zastanawia się nad 

przyjęciem uchwały, ponieważ najłatwiej jest sięgnąć do „kieszeni biednego 

podatnika”. Ciężko jest wytłumaczyć mieszkańcom, skąd się biorą podwyżki. Stawka 

cały czas rośnie, modernizujemy, a jaką wodę mamy wszyscy wiedzą. Radny zwróci 

uwagę, że cieszy się, że Prezes chce naprawiać urządzenia, bo może dojdziemy do 

jakości wody, jaką wszyscy by chcieli mieć. Radny Ćwiertniewicz powiedział, że 

dywagacje nad uchwałą są niepotrzebne, każdy powinien zagłosować według 

własnego uznania. Powiedział, że jakby radni nie zagłosowali to stawki i tak wejdą                   



w życie z dniem 1 stycznia 2018 roku. Pani Wójt powiedziała, że kanalizacja                               

i oczyszczalnia są priorytetami. Musimy modernizować urządzenia. Pani Wójt 

zwróciła uwagę na daty modernizacji urządzeń: Trzebiechów- rok 1982, Podlegórz- 

rok 1983, Głuchów- rok 1998. Powiedziała również, że chciałby robić place zabaw, 

chodniki, ale trzeba modernizować urządzenia, ponieważ nie robiono tego dotąd. 

Musimy stawiać na twarde inwestycje.  Przewodnicząca zapytała o jakość wody, 

jakimi środkami chemicznymi uzdatniana jest woda, dezynfekuje rurociągi. Prezes 

odpowiedział, że woda uzdatniana jest za pomocą filtrów, odmanganiaczy, 

odżelaziaczy, jeżeli chodzi o środki chemiczne to nie używamy ich. Badania, które 

wykonujemy pokazują, że woda jest dobra i nie ma potrzeby dodawać chemii.  

Pani Przewodnicząca przeszła do głosowania.  

Uchwała NIE ZOSTAŁA PODJĘTA 14 głosami.  

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzebiechów na lata 2017-2028.  

 Głos zabrała Pani Skarbnik. Przedłożona autopoprawka dotyczy zmiany                         

w funduszu sołeckim. Zmieniono zadanie- budowa sceny przy świetlicy wiejskiej                     

w Swarzynicach na zadanie- modernizację boiska do piłki siatkowej. W sołectwach 

Podlegórz i Radowice gdzie zaplanowano zakup sprzętu AGD, dostawa sprzętu jest                      

z innego paragrafu, z zakupu przesuwamy te środki na dostawę sprzętu. Nad 

wprowadzeniem autopoprawki jest 14 radnych „za”.  

W głosowaniu jawnym uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” i nadano 

jej Nr XXVIII/180/2017. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017.   

Głos zabrał radny Rafał Ćwiertniewicz, który oznajmił zebranym, że na 

spotkaniu wszystkich komisji razem omawiano projekty uchwały wieloletniej 

prognozy finansowej jak i uchwały budżetowej, komisja budżetu poparła projekt 

uchwał.  

Pani Przewodnicząca przeszła do głosowania. W głosowaniu jawnym uchwała została 

podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” i nadano jej Nr XXVIII/181/2017. 



 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.  

 Głos zabrała Pani Ewa Kulik. Maksymalne stawki jakie są w projekcie nie 

występują na terenie naszej Gminy. Propozycja dotyczy zwiększenia podatku od 

nieruchomości o 1,9%. Głos zabrał Pan Ćwiertniewicz, który powiedział, że są to 

groszowe sprawy, bardzo dobrze wyliczone, wykalkulowane i nikt nie powinien mieć 

problemu z podjęciem tej uchwały.  

Pani Przewodnicząca przeszła do głosowania. W głosowaniu jawnym uchwała została 

podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” i nadano jej Nr XXVIII/182/2017. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

 

Głos zabrała Pani Wójt, mówiąc, że mieszkaniec zwrócił się z prośbą o wykup 

mieszkania w Gębicach.  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie, a następnie został przyjęty 

jednogłośnie 14 głosami „za”. Nadano mu Nr XXVIII/183/2017. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

ceny sprzedaży nieruchomości zabudowanej.  

Głos zabrała Pani Wójt, mówiąc, że tak jak było przyjęte na początku kadencji 

bonifikata wynosi 50%.  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie, a następnie został przyjęty 

jednogłośnie 14 głosami „za”. Nadano mu Nr XXVIII/184/2017. 

 

 

Ad. 14 Wolne wnioski i zapytania. 

 

Brak 

 

Ad. 15 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 

 Brak 

 

Ad. 16 Wolne wnioski i zapytania.  

 

Brak 



 

 

Ad. 17 Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy. 

 

 Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół z XXV Sesji Rady 

Gminy, który został przyjęty 14 głosami „za”. Brak uwag ze strony radnych.  

 

Ad. 18 Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy. 

 

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół z XXVI Sesji Rady 

Gminy, który został przyjęty 14 głosami „za”. Brak uwag ze strony radnych.  

 

Ad. 19 Przyjęcie protokołu z XXVII uroczystej Sesji Rady Gminy w Niemczech. 

 

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół z XXVII Sesji Rady 

Gminy, który został przyjęty 14 głosami „za”. Brak uwag ze strony radnych.  

 

 

Ad. 20 Sprawy różne. 

 

 Radny Daniel Wiktorowicz zapytał, ile wynosi gwarancja drogi wykonanej                            

w Radowicach, która została oddana 5 października.  Pani Wójt odpowiedziała, że 

gwarancja wynosi 60 miesięcy. Pan Wiktorowicz zwrócił uwagę na wyrwy jakie 

powstały na drodze. Wójt odpowiedziała, że zostało to zgłoszone na policji. Radny 

poruszył sprawę pana Wojciechowicz, który powiedział, że jego sprawa zostanie 

załatwiona do końca roku. Pani Wójt odpowiedziała, że Pan Wojciechowicz dostał 

pisemną odpowiedź. Radny zwrócił uwagę na problem Pana Łukasza Chlebusia, który 

mieszka przy drodze powiatowej i walczy z zalewającą go wodą opadową oraz 

problem świetlicy wiejskiej, gdzie jest uszkodzony sufit przez który przelewa się 

woda. Pani Wójt odpowiedziała, że w dniu dzisiejszym wyślemy pismo do Zarządu 

Dróg odnośnie problemu Pana Chlebusia i sprawdzimy stan dachu zarówno                   

w Swarzynicach jak i w Radowicach.  

Głos zabrał Pan Rafał Ćwiertniewicz, który podziękował za profesjonalne i szybkie 

podejście do sprawy funduszu sołeckiego. Podziękował za szybką reakcję Pani Wójt 



odnośnie znaków w Głuchowie, podziękował za wyremontowaną drogę, która 

prowadzi do Pani Słopieckiej. Zwrócił uwagę na problem stawianego pojazdu 

ciężarowego przez Pana Bajowskiego. Pani Wójt powiedziała, że nie ma konieczności 

wystosowywania pism ponieważ żaden tir, który ma nośność powyżej 10 t nie może 

stawać w miejscowości.  

Radna Helena Banachowicz zwróciła uwagę na problem zarośniętego stawu 

przeciwpożarowego w Ostrzycach.  

Głos zabrała Pani Ewa Kulik, która złożyła gratulacje dla Pani Wójt z okazji 

uhonorowania odznaką „Za zasługi dla województwa lubuskiego”, która jest 

ogromnym wyróżnieniem dla naszej Gminy.  

Do życzeń przyłączyła się również Przewodnicząca Rady Gminy.  

 

Ad. 21 Zamknięcie XXVIII Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy w Trzebiechowie o godzinie 11:15 zamknęła 

XXVIII Sesję Rady Gminy w Trzebiechowie. 

 

 

 

 

 

 

      Protokołowała                                                         Przewodnicząca Rady Gminy 

Magdalena Kramska      Anna Dunajska 


